
Protokół Nr 17/12 
z posiedzenia Komisji Finansów, Budżetu, Spraw Statutowych i Regulaminowych 

z dnia 21.02.2012 r. 
 
 
Posiedzenie Komisji odbyło się w Starostwie Powiatowym w Nysie. 
 
 
Ad 1,2 
W posiedzeniu uczestniczyło 8 członków Komisji zgodnie z załączoną do protokołu listą 
obecności(załącznik nr 1) oraz: 
 Skarbnik Powiatu B. Stankiewicz, 
 Dyrektor SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach – A. Grychowski, 
 Prezes firmy EMINTRA – B. Skop, 
 Główny Księgowy SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach – J. Małek, 
 Członek Zarządu Powiatu w Nysie – J. Dunaj, 
 Kierownik J. Kordasz. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Włodzimierz Figiel. 
 
O godzinie 13.00 otworzył posiedzenie Komisji, po czym oznajmił iż zgodnie z lista obecności 
uczestniczy w nim 8 członków Komisji, co stanowi kworum, przy którym Komisja może obradować  
i podejmować prawomocne rozstrzygnięcia. 
Przewodniczący  odczytał proponowany porządek posiedzenia, który przedstawiał się następująco: 
 

  
1.  Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum, 

2.  Przyjęcie porządku obrad, 

3. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji programu współpracy Powiatu Nyskiego z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za rok 2011 r., 

4. Informacja nt. restrukturyzacji SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach, 

5. Zapoznanie się z planem dostosowawczym do uchwały budżetowej na 2012 r., 

6. Opiniowanie projektów uchwał, 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji, 

8. Wolne wnioski, 

9. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. 3 
Komisja przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z realizacji 
programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2011. 
 
Ad.4 
Prezes firmy EMINTRA B. SKOP przedstawiła w postaci multimedialnej informację nt. restrukturyzacji 
SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. Biznes Plan. Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu.  
Poinformowała o tym, że w drugim kwartale na poziomie wskaźnika EBIDTA planuje się zbilansować 
szpital na 0. Wszystkie wydatki pokrywane są wpływami.  
 
Radny J. Sanocki odnosząc się do powyższego powiedział, że bilans będzie na 0 ale pozostaje dług. 
 
Pani B. Skop odpowiedziała, że niekoniecznie, ponieważ w pierwszym kwartale będą generowane 
środki na obsługę zadłużenia.  
 
Radny J. Sanocki zapytał o efekt podejmowanych działań na koniec 2012 r. 
 
Pani B. Skop odpowiedziała, że przy wariancie krytycznym wynik będzie minus 170.000,00 PLN, tym 
samym amortyzacja będzie wynosiła prawie 700.000,00 PLN w plusie na odtworzenie majątku.  



 
Dyrektor SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach A. Grychowski dodał, że wyżej przedstawiona strata nie 
uwzględnia tego co planuje się podjąć celem uzyskania dodatkowych środków finansowych. Ponadto 
jest duża szansa pozyskania dodatkowych środków finansowych z NFZ na realizację opieki 
psychiatrycznej ambulatoryjnej. Jednocześnie są bardzo zaawansowane działania jeżeli chodzi  
o sprzedaż usług komercyjnych (wczasy lecznicze), dodając, że w województwie opolskim nie 
wykonuje tego żaden szpital.  
 
Radny Z. Augustyn odnosząc się do tematu powiedział, że działania, które teraz są podejmowane 
mogły być podjęte już dwa lata wcześniej, kiedy szpital jeszcze nie był w tak trudnej sytuacji. Zwrócił 
się z prośbą o przedłożenie raz na kwartał informacji dot. przychodów i kosztów wszystkich oddziałów 
w szpitalu.  
 
Dyrektor A. Grychowski odpowiedział, że na dzisiejszym posiedzeniu taka informacja została 
przedstawiona, dodając, że nie może dzielić tego na koszty bezpośrednie i pośrednie, ponieważ 
szpital dotyczą koszty ogółu funkcjonowania placówki. 
 
Radny Z. Augustyn powiedział, że bardzo ważne jest to, aby rozpocząć od zbilansowania danych 
oddziałów, więc jeżeli oddział na siebie pracuje to jest już dobrze, natomiast jeżeli oddział nie potrafi 
na siebie zapracować sytuacja doliczając jeszcze koszty ogólne będzie zła.  
 
Dyrektor A. Grychowski nie zgodził się z tym, ponieważ chodzi tutaj o oddziały szpitalne i np. oddział 
wewnętrzny nie wypracowuje sam wyniku dodatniego (żaden taki oddział w Polsce nie wypracowuje 
wyniku dodatniego ze względu na strukturę jednorodnych grup). Powiedział, że szpital funkcjonuje 
jako całość i w momencie kiedy np. oddział rehabilitacyjny wypracował w 2011 r. dochody w wysokości 
500.000,00 PLN to wtedy szpital dysponuje środkami finansowymi, którymi może pokryć stratę 
o/wewnętrznego.  
 
Radny J. Sanocki odnosząc się do powyższego powiedział, że na posiedzenie Komisji powinny zostać 
przedstawione konkretne działania i decyzje, natomiast kolejny raz w tym temacie toczy się dyskusja  
i nadal nic z tego nie wynika. Patrząc na taki stan rzeczy to należałoby podjąć decyzję o likwidacji 
szpitala w Głuchołazach. Nie ma stanowiska Zarządu w tej sprawie. 
 
Przewodniczący Rady M. Aranowicz powiedział, że nie ma konkretnego stanowiska Zarządu  
w sprawie dalszego funkcjonowania przedmiotowego szpitala oraz konkretnych decyzji.  
 
Członek Zarządu J. Dunaj poinformował o tym, że Zarząd uznał, że w szpitalu w Głuchołazach 
powinny być oddziały, które do tej pory funkcjonowały. Ponadto na oddziale, gdzie była pediatria 
planuje się zagospodarować o/rehabilitacji osób z zaburzeniami. Istotnym aspektem jest 
przedstawienie przez firmę EMINTRA terminów działań, które zbliżą szpital do zbilansowania. Ponadto 
planuje się zejście z części obiektów, które obsługuje szpitali, dodając, że są to cztery obiekty. 
 
Przewodniczący Rady M. Aranowicz, zawnioskował, aby na sesji Rady zgodnie z porządkiem obrad 
Zarząd przedstawił stanowisko w sprawie konkretnych działań zmierzających do poprawy sytuacji SP 
ZOZ ZOZ w Głuchołazach. Jeżeli nie będzie takiego stanowiska punkt ten powinien zostać zdjęty  
z porządku obrad sesji planowanej w  lutym br.  
 
Dyrektor A. Grychowski podsumowując powiedział, że są pewne obszary, na które szpital ma wpływ 
ale są też takie, na które szpital nie ma wpływu jak ustalenie planu przez Prezesa NFZ, podziału 
środków oraz tworzenie katalogu jednorodnych grup.  
 
Komisja nie zajęła stanowiska w przedmiotowym temacie. Informacja dot. restrukturyzacji  
SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. 
 
Ad.5 
Skarbnik B. Stankiewicz przedstawiła plan dostosowawczy do uchwały budżetowej na 2012 r. 
Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu.  
 
 
 



Radny J. Chwalenia zwrócił uwagę na to, że dofinansowuje się zadania Gminy Nysa pomimo tego, że 
Gmina nie wyraża woli współpracy finansowej w przypadku Muzeum, które znajduje się na terenie 
Gminy Nysa. Chodzi o zadanie realizowane przez Nyski Dom Kultury – Opolski Wieczór Kabaretowy. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała plan dostosowawczy do uchwały budżetowej na 2012 r. 
 
Ad.6  
Komisja przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu  
w Nysie w sprawie przyjęcia do realizacji projektu konkursowego Innowacyjna Nysa, 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki – Wsparcie procesów adaptacyjnych i modernizacyjnych w regionie, projekt uchwały 
stanowi zał. nr 4. 
 
Komisja przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu  
w Nysie w sprawie przyjęcia do realizacji projektu konkursowego Tęcza kompetencji turystycznych 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki – inicjatywy lokalne na rzecz podnoszenia poziomu aktywności zawodowej na 
obszarach wiejskich, projekt uchwały stanowi zał. nr 5. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w Nysie w sprawie zmiany budżetu 
powiatu nyskiego na 2012 r., projekt uchwały stanowi zał. nr 6. 
 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w Nysie w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2020, projekt uchwały stanowi zał. nr 7. 
 
Przewodniczący Komisji W. Figiel poddał pod glosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w Nysie  
w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Powiatu Nyskiego – Pana Stanisława Połosaka.  
W głosowaniu uczestniczyło 8 radnych „za” oddano 1 głos, 1 głos „wstrzymujący”, 6 radnych 
głosowało„ przeciw” . Uchwała została zaopiniowana negatywnie.  
 
Ad. 7 
Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 8    
Wiceprzewodniczący Rady W. Galla odnosząc się do tematu środków finansowych na zadania 
związane z ochroną środowiska – utylizacja eternitu zapytał w jakiej wysokości przeznaczono środki 
na to zadanie. Poruszył również kwestię złego przygotowania regulaminu przyznawania tych środków.  
 
Skarbnik B. Stankiewicz odpowiedziała, że na to zadanie zabezpieczono środki w wysokości 
10.000,00 PLN.  
 
Ad. 9    

            W związku z wyczerpaniem tematów porządku obrad Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie                                               
        Komisji. 
                 
              
 
   
 
 
  Protokół sporządziła: 
              ................................... 
             Marta Widziszowska 

 
 


